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Spørgsmål nr. 932 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 11. juni 2013 
fra borgmester Jørn Pedersen, Kolding Kommune vedr. rock-
ersituationen i Kolding, jf. REU alm. del - bilag 328.”

Svar:

Ved brev af 11. juni 2013 har Koldings borgmester Jørn Pedersen anmodet 

Folketingets Retsudvalg om foretræde med henblik på at drøfte rockersitu-

ationen i Kolding set fra kommunens side.

I henvendelsen beskriver borgmester Jørn Pedersen udviklingen i rockersi-

tuationen i Kolding. Borgmesteren nævner i den forbindelse videre, at 

samarbejdet med Sydøstjyllands Politi er særdeles godt, og at politiet yder 

en stor indsats for at komme problemet til livs, men at den store indsat ik-

ke ser ud til at løse problemerne.

Borgmesteren konstaterer herefter, at det er hans opfattelse, at kommunen 

mangler reelle værktøjer at byde ind med i samarbejdet med de øvrige ak-

tører. Kolding Kommunen har allerede iværksat en række tiltag på områ-

det, men det er på trods heraf ikke lykkedes at komme rockerproblemet til 

livs. Borgmester Jørn Pedersen vil derfor gerne have en drøftelse med 

Retsudvalget og i den forbindelse komme med et oplæg til, hvilke nye 

værktøjer der vil kunne bidrag positivt til bekæmpelsen af rocker- og ban-

dekriminaliteten i kommunerne.

Jeg har noteret mig borgmester Jørn Pedersens bemærkning om, at samar-

bejdet med Sydøstjyllands Politi er særdeles godt. Jeg har ikke herudover 

bemærkninger til borgmesterens anmodning om foretræde for Retsudval-

get med henblik på drøftelse af nye værktøjer til kommunerne.


